
 
 

Naturstyrelsen • Sct. Laurentiivej 148 • Byfogedgården • 9990 Skagen  
Tlf. 72 54 30 00 • Fax 98 44 24 18 • CVR 33157274 • EAN 5798000860537 • vsy@nst.dk • www.nst.dk  
 

Referat af møde i Brugerrådet.  
 
 
 
Tid: Torsdag d. 8 maj kl. 15-17. 
 
Sted:  Det Grå Fyr. Fyrvej 36. 9990 Skagen.   
 
Tilstede:  
Jesper Blom Hansen. JAH. NST VSY 
Simon S. Christiansen. Skagen Fuglestation. 
Tina Ellis Petersen NST VSY 
Thomas Jensen Friluftsrådet 
Jørgen Jensen. Dansk Idrætsforbund 
Mogens Hansen Agilix 
Hanne Nielsen. Dansk Kennelklub 
Asger Nielsen Danmarks Naturfredningsforening 
Kenneth Maysfelt MTB repræsentant 
Gorm Jørgensen Entomologisk forening. 
Lone Froulund. Rideforbund 
 
 
Afbud: 
Kjeld Arildsen Dansk Orienteringsforbund 
Lars N. Jørgensen DGI 
Aase Jensen Dansk Ornitologisk forening 
Jægerforbundet. Mangler repræsentant. 
 
 
1) Velkomst v. Jesper Blom Hansen. Naturstyrelsen Vendsyssel.  
Kort Præsentationsrunde.  
 
2) Info om at Entomologisk Forening og Dansk Pattedyrforening er inviteret og - 
derfor velkommen til nyt medlem fra Entomologisk forening. Gorm Jørgensen. 
(Entomologi er læren om insekter) 
 
3)  Simon S. Christiansen som er Forstander og Naturvejleder på Skagen 
Fuglestation i Det Grå Fyr fortæller om Fuglestationens arbejde. 
 
https://www.skagenfuglestation.dk/ 
https://www.skagenfuglestation.dk/fugletraekket 
 
 
4) Præsentation af et medlem af Brugerrådet. Jørgen Jensen fra Dansk 
Idrætsforbund fortæller om sin baggrund. 
 
5) Valg af repræsentant fra Brugerrådet til NNP Tranums bestyrelse i stedet for 
Grethe Jakobsen som fratræder. Grethe fratræder også Brugerrådet som 
repræsentant fra Danmarks Jægerforbund.  Asger er tovholder på proces vedr. 
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NNP Tranum bestyrelsen og melder tilbage. NST inviterer Jægerforbundet til at 
komme med ny repræsentant i Brugerrådet.  
 
6) Fast punkt: Status på NNP Læsø og NNP Tranum.  
Jesper orienterer og svarer på spørgsmål fra gruppen. 
 
Læsø: Arbejdet med projektbeskrivelse og forvaltningsplan er afsluttet og sendt i 
offentlig høring i ialt 9 uger. Herefter skal der foregå en tilretning og laves et 
Høringsnotat som derefter skal indstilles til ministeren. Bestyrelsesarbejdet er 
kommet ind i en god gænge. I høringsperioden er der særligt fokus på gøre 
høringsmuligheden synlig med diverse opslag og aktiviteter. Der har været afholdt 
offentligt møde d. 1 maj med godt fremmøde, info og vandretur. 
Tranum: Er et trin længere i processen. NNP Tranum har en godkendt 
forvaltningsplan. Laver nu myndighedsarbejdet og der arbejdes med en 
Væsentlighedsvurdering.  Det er et 300 sider langt dokument med biologiske 
beskrivelser i forhold til Natura2000, vandløb, hydrologi, §3, fredninger, 
fortidsminder, vejforhold m.m. Væsentlighedsvurderingen er grundlaget for den 
endelige ansøgning til ministeriet, som på den baggrund udsteder den endelige 
tilladelse. Denne tilladelse forventes anket, og der er således fortsat en lang proces 
og et stort administrativt arbejde forude. 
 
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/naturnationalparker/naturnationalpark-
laesoe-klitplantage 
 
https://naturstyrelsen.dk/vildere-natur/naturnationalparker/naturnationalpark-
tranum 
 
 
7) Aftalen om Grøn Trepart. 
 
JAH orienterer om status. Der er i virkeligheden mere end 3 parter og processen er 
kompleks. Politisk ledelse og projektarbejdsgrupper på kryds og tværs skal styres 
og beslutninger behandles i mange led. Arbejdet i de 23 lokale grønne treparter er 
sat i gang. I Vendsyssels geografi er hovedfokus skovrejsning, tørvejorde og 
udtagning af lavbrugsjord mhp mindskning af udledning af CO2. NST VSY sidder 
med i en lokal trepart hvor der indgår 8 kommuner. Ved udgangen af 2025 skal de 
lokale treparter have udarbejdet omlægningsplanerne, så der er travlt. Drøftelse i 
gruppen om graden af lokal forankring, frivillighed, myndighedsarbejde og 
involvering af lodsejere.  
 
https://sgav.dk/ 
 
https://sgav.dk/groen-trepart/lokale-treparter 
 
 
8) Eventuelt. Korte punkter.  
Kenneth: Store vildmose. Er der kommet resultater af målingerne som Århus 
universitet udfører? 
Århus Universitet svarer at de er begyndt at måle i slutningen af 2024. De skal 
bruge målinger for mindst et år for at kunne beregne udledninger. Man er også 
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fortsat i gang med at tilpasse installationerne. Således foreligger der ikke resultater 
endnu. Se evt: https://vandstande.dk/ 
 
Jørgen: Status på muligheden for afledning af vand fra Skagen klitplantage. Vi er 
igennem myndighedssporet og har fået tilladelser. Der skal nu laves et udbud af 
opgaven med at bore rør gennem klitterne i den vestlige del af plantagen. 
Forventes påbegyndt efterår 2025.  
 
Lone: NNP Tranum. Spørgsmål til hvordan NST VSY forholder sig til lukning af 
grøfter og den vandstandsstigning som det medfører. Naturområder vil blive 
oversvømmet. JAH svarer at det ligger i princippet i NNP at frisætte den naturlige 
hydrologi i høj grad og at resultatet er open-ended. Det er en dynamisk proces med 
natur for naturens skyld. Snak om den forandring af arealer som det måske bliver.  
 
/tinep 


